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VÁNOCE
Tajemné svátky, všemi dětmi celé týdny toužebně očekávané… 
Dětství však dávno odplynulo a jen vzpomínky zůstaly. Oslavy 
Vánoc jsou oslavami zejména rodinnými a často jsou si v mno-
hém podobné, ale v detailech se často liší. Dovolte mi zavzpomí-
nat, jak jsme slavili Vánoce v dobách mého dětství u nás doma.
Kapra na Štědrý den u nás škrábal a porcoval dědeček, tatínek 
tuhle práci neměl v oblibě. Přestože moje maminka velmi dba-
la na dodržování křesťanských obyčejů, na Vánoce musela udě-
lat výjimku. Na Štědrý den se u nás k večeři připravoval kromě 
smaženého kapra i zajíc na smetaně. V té době pobíhala po čes-
ké krajině spousta zajíců, a protože byl můj dědeček veliký ni-
mrod, o ušáka u nás nebyla nouze. Vidím to jasně před sebou 
- veliký, černý, litinový kastrol, který babička den před Štědrým 
dnem naplnila prošpikovaným zajícem, kořenovou zeleninou 
a příslušným kořením a druhý den dopoledne se už zajíc pekl  
v troubě. Za krátkou dobu se celým domem linula úžasná vůně 
pečené zvěřiny. Po upečení se maso vyndalo a babička veškerou 
zeleninu a špek propasírovala přes cedník do omáčky. Vážené 
kuchařky, nechci se hádat, ale svíčková omáčka připravená pasí-
rováním zeleniny přes cedník má úplně jinou chuť, než zelenina 
rozmixovaná v mixeru.
Večera jsem se nemohl dočkat. Abychom totiž uviděli „zlaté pra-
sátko“, byl v naší rodině tento den půst, a to platilo pro všechny. 
Ale dočkali jsme se. Zajíc na smetaně s nadýchanými knedlíky 
pro tatínka a nás děti, maminka s dědečkem měli smaženého 
kapra. Po večeři, která se u nás odehrávala v kuchyni, jsme se my, 
děti, nemohly dočkat, kdy už konečně půjdeme ke stromečku  
a co pod ním asi nalezneme. Ty chvíle mi připadaly nekoneč-
né. Připadalo mi, že je rodiče schválně prodlužují, prostě nervy 
k prasknutí. A pak to přišlo. Tajemný, krásně ozdobený strome-
ček, pod ním balíčky a krabice s dárky. Když byly dárky rozbale-
ny, koledy odzpívány, z kuchyně se ozývalo cinkání umývaného 
nádobí a my tři děti s tatínkem jsme seděli každý ve svém koutě  
s knížkou od Ježíška. Takový byl Štědrý den u nás.
Přeji vám všem krásné, veselé a šťastné vánoční svátky a mír pro 
celou zemi. 

Ing. Vladimír Urbánek

Vedení města a redakční rada
přejí klidný advent,
krásné Vánoce
a šťastné vykročení do roku 2015,
který společně přivítáme
novoročním ohňostrojem
1. 1. v 18 hodin na náplavce.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Vážení rodiče,

dne  10. 1. 2015  se pod záštitou starosty města Libčice nad Vltavou 
uskuteční akt vítání dětí, které se narodily v období od 16. 5. 2014 do 30. 11. 2014.

Pokud  máte zájem, aby bylo vaše děťátko  v tento den přivítáno 
mezi občany   města  Libčice nad Vltavou, sdělte prosím

nejpozději do 19. 12. 2014
jméno, příjmení a datum  narození dítěte včetně své adresy

na Městský úřad Libčice nad Vltavou, a to buď e-mailem  
na adresu matrika@libcice.cz, osobně u paní Mackovičové 

nebo telefonicky na číslech 233101651 
nebo  233101656.

Pozvánka s přesným časem 
bude včas zaslána.

Podmínkou slavnostního obřadu 
je trvalý pobyt dítěte 

v našem městě!  
Zdeňka Mackovičová, 

matrikářka
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Město oznamuje, že jsou momentálně volné 
dva byty 2+1 a 1+1 na adrese Kolonie 411.

V případě zájmu kontaktujte tajemníka města tlf. 233 101 653.

ODSTOUPENÍ OD ŽALOBY
Na návrh starosty přijala rada města na svém jednání 

dne 12. 11. 2014 usnesení o tom, že souhlasí s odstoupením 
od žaloby proti Z. Vavříkovi st., Z. Vavříkovi ml. a L. Harazinovi 

o náhradu škody způsobené vytopením ZUŠ v r. 2012.
Rada města

USTAVUJÍCÍ ZASTUPITELSTVO MĚSTA 
6. listopadu 2014 v 18 hodin se konalo v kulturním domě zasedání za-
stupitelstva města ve slavnostnější atmosféře než obvykle, neboť se po-
prvé po volbách sešlo v novém složení. Poté, co zazněla státní hymna, 
přivítal Pavel Bartoš přítomné zastupitele i veřejnost, která, tentokrát 
zastoupena v hojném počtu, očekávala volbu starosty, místostarosty a 
důležitých orgánů města.
Úvodní vedení schůze se ujal nejstarší člen zastupitelstva Ing. V. 
Urbánek, který konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, 
aby se v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích  
v platném znění, konalo do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání 
návrhů soudu na neplatnost voleb nebo hlasování. Žádný návrh nebyl 
v zákonné lhůtě do 24. 10. 2014 podán. 
Předsedající vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu  
a zároveň upozornil přítomné členy zastupitelstva, že případné odmít-
nutí slibu nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik jejich 
mandátu. Předsedající přečetl zákonem stanovený slib tohoto znění: 
„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že 
svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu města a jeho občanů 
a řídit se Ústavou a zákony České republiky.“, a jmenovitě vyzval pří-
tomné členy zastupitelstva k jeho složení pronesením slova „slibuji“ a 
podpisem na připraveném archu. Všichni zastupitelé svůj slib splnili a 
ztvrdili jej vlastnoručním podpisem.
Následovala volba pracovních orgánů zastupitelstva a poté byl schvá-
len program jednání:
1. Volba starosty a místostarosty 
 1a. určení počtu místostarostů
 1b. určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat 
             jako dlouhodobě uvolnění (§ 71 zákona o obcích)
 1c. určení způsobu volby starosty a místostarosty
 1d. volba starosty
 1e. volba místostarosty
2. Volba rady města
 2a. určení počtu členů rady města 
 2b. určení způsobu volby členů rady města
 2c. volba členů rady města
3. Zřízení finančního a kontrolního výboru
 3a. určení počtu členů finančního a kontrolního výboru
 3b. volba předsedy finančního výboru
 3c. volba předsedy kontrolního výboru
 3d. volba členů finančního výboru
 3e. volba členů kontrolního výboru
4. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů 
     zastupitelstva (§ 72 zákona o obcích) 
5. Schválení dotační smlouvy se SFŽP na pořízení vozidla Multicar
6. Harmonogram řádných zasedání ZM
7.  Diskuse

Zastupitelé se usnesli na tom, že volba starosty, jednoho neuvolněné-
ho místostarosty i obou výborů bude veřejná.

Zastupitelstvo se usneslo na tomto složení vedení města:
Starosta:  Ing. Pavel Bartoš, MBA
Místostarosta:  Ing. Jiří Lain
Rada města: Ing. Pavel Bartoš, MBA
 Ing. Jiří Lain
 Ing. Vladimír Urbánek
 Ing. Vít Penížek 

Finanční výbor:  Ing. Eduard Hromada, PhD (SNK Liběhrad) 
 – předseda
 Ing. Vladimír Urbánek (SNK Liběhrad)
 Ing. Dana Jahodová (SNK Liběhrad)
 Ing. Petr Kosík (TOP09)
 Ing. Markéta Zaviačičová (ANO 2011)

Kontrolní výbor: JUDr. Jiřina Lužová (SNK Liběhrad) 
 – předsedkyně
 Ing. Vladimír Douša (TOP09)
 Zuzana Pecková (ANO 2011)
    

• Následovalo odsouhlasení měsíčních odměn, které jsou naříze-
ním vlády č. 459/2013 Sb. vyměřeny za výkon zastupitele a jeho 
dalších funkcí.
• Návrh Ing. T. Nehasilové na stažení bodu 5 z programu a  jeho 
projednání v příštím zastupitelstvu nebyl přijat. 
Smlouva s fondem životního prostředí byla odsouhlasena a může 
tím dojít k dodávce vozidla ještě v tomto roce.
• Návrh Ing. Peleškové k bodu 6 byl odložen na řádné zasedání ZM.
• Po krátké diskusi bylo jednání zastupitelstva ukončeno.
• Příští jednání zastupitelstva se koná 16. 12. 2014 od 18:00   
v obřadní síni MěÚ.                                                                        Rada města
 
Rada města děkuje všem občanům, kteří přišli k volbám a de-
mokraticky si zvolili své nové zástupce do vedení města na nad-
cházející čtyřleté volební období.
Rada města zároveň přeje nově ustanoveným zastupitelům 
všech volebních subjektů hodně úspěchů v plnění svěřených 
úkolů a dovoluje si apelovat na naplnění zejména těch částí 
volebních programů, v kterých se bez ohledu na politickou pří-
slušnost shodovali, a to, že mají rádi Libčice, že se chtějí zaslou-
žit o to, aby se město rozvíjelo a že jsou ochotni udělat vše pro 
to, aby se tu nám všem dobře žilo.

VÁNOČNÍ TURNAJ 
VE STOLNÍM TENISU

27. 12. 2014 v sokolovně
Děti: od 8:30 (startovné zdarma)

Dospělí: od 11:00 (startovné Kč 100)
Bližší informace na tlf. 777 220 711 nebo 737 482 021

Občerstvení pro každého hráče zdarma!
Srdečně zveme všechny rekreační hráče!
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   3.12. Ukázka z knihy Malý princ 
 - připraví B. Venclíčková
10.12. Trénink paměti- kvízy a hádanky
17.12. Vánoce se blíží

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v II. pololetí roku 2014

NEDĚLE

prosinec 28. 12.

Kontejnery budou umístěny na těchto místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

JÍZDNÍ ŘÁDY
Rok uplynul a opět nastává doba změn jízdních řádů vlakových 
spojů ve vnitrostátní i mezinárodní dopravě.
V našem městě připadá v úvahu nový jízdní řád 2014/ 2015 
pro vlakové spoje, který je platný od 14. 12. 2014. Stále zůstává 
zachován stejný koncept dopravní obslužnosti osobními vlaky. 
V základu je nastaven hodinový taktový systém. V dopravních 
špičkách, při potřebě přepravit velké množství cestujících jsou 
vlaky vypravovány v intervalu 30 minut a ráno je přidán vlak  
v intervalu 15 minut.
Dovolím si zmínit i dvě změny v mezinárodní dopravě.
S koncem platnosti jízdního řádu 2013/2014 přestane jezdit 
rychlík Vindobona, spojující Berlín s Prahou a Vídní. Rychlík 
jezdí od roku 1957. Za dřívějších dob byl jediným spojem, který 
protínal „železnou oponu“ při cestě do Vídně. Ukončení provo-
zu spoje vyvolaly prováděné změny v organizaci železniční do-
pravy Rakouskými spolkovými dráhami.
Naopak nepřehlédnutelnou novinkou je v roce 2014 postupná 
dodávka sedmi nových komfortních jednotek pro osobní do-
pravu od firmy Siemens pod názvem Viaggio Comfort a pod 
obchodním názvem Railjet. ČD si od nákupu nových jednotek 
slibují vysoce komfortní pohodlné cestování a zkrácení jízdních 
dob mezi destinacemi, kde budou vlaky provozovány. ČD je na-
sadí v pravidelné mezinárodní dopravě na trati Praha – Vídeň - 
Graz. Po Pendolinech se jedná o další vozidla pro provozování 
vlaků nejvyšší kvality v osobní dopravě.
V první řadě se musím zmínit o jednotlivých druzích jízdních 
řádů. Rozeznáváme jízdní řády, podle kterých se řídí cestující 
veřejnost. Dále jsou vydávány služební jízdní řády, jimi se řídí 
zejména strojvedoucí. Obsahují daleko více podrobnějších a 
speciálních informací. A ještě existují grafikony vlakové dopravy. 
S nimi pracují ostatní složky řízení železničního provozu – vý-
pravčí, dozorčí, dispečeři atp.

Vraťme se do historie a podívejme se, kdy začala organizace 
provozování dopravy na železnici podle jízdních řádů. První 
používané jízdní pořádky vznikly v kolébce železniční dopravy  
v Anglii.
Na území Čech a Moravy se zavedlo používání jízdních řádů po 
dostavbách jednotlivých železničních tratí, vlastněných a provo-
zovaných různými soukromými nebo státními společnostmi.
Přes Libčice byla postavena železniční trať Severní státní dráhy. 
Zprovozněna byla v roce 1851. Také se jí říkalo Pražsko – Pod-
mokelská dráha.
Na této a dalších tratích byly v prvopočátku používány jízdní řá-
dy, které se měnily každé čtvrtletí. Později se přešlo na jízdní řá-
dy pololetní a po řadě let se začaly používat již jízdní řády roční.
Jeden s nejznámějších je Vilímkův jízdní řád Republiky česko-
slovenské. V něm jsou Libčice uvedeny na trase: Praha (Hybern-
ská ulice) – Podmokly.
http://www.csd1918.wz.cz/1918s022.jpg
Další jízdní řády, které stojí zmínit jsou válečné Deutsches Kurs-
buch, které byly vydávány podle německého vzoru.
http://pkjs.de/bahn/Kursbuch1944/Teil6/506-2.jpg
V poválečných letech docházelo k postupnému sjednocování  
a úpravě jízdních řádů, které vyústily až do dnešní podoby řádů 
celoročních.
http://www.szdc.cz/provozovani-drahy/knizni-jizdni-ra-
dy-141214/k091.pdf
Nové jsou vydávány s platností od prosince a v jejich době plat-
nosti se mění dvěma opravami v průběhu období. Zpravidla  
v březnu a červnu.
Ještě zmíním speciální jízdní řády, které řeší např. provoz lano-
vých drah, různé sezonní jízdy nostalgických vlaků a jiné speciál-
ní akce.                                                                             Jaroslav Čermák

Město Libčice nad Vltavou 
přijme 

kronikáře/kronikářku.
Roční odměna 9 000 Kč.

Bližší podmínky 
u pana tajemníka Dědiče 

na tlf. 233 101 653
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Pražské události 17. listopadu rozhýbaly i většinou opatrné Lib-
čice. Odvážnější obyvatelé zvonili klíči na Václavském náměstí  
a vítali nevídané změny v politickém životě státu na Letenské plá-
ni, ostatní sledovali dění v  televizi nebo v  rozhlase, neboť i tyto 
státní instituce, i když pozvolna a ztuha, měnily pohled na pro-
bíhající manifestace. Několik studentů, přímých účastníků de-
monstrace na Národní třídě, přijelo navštívit libčickou Šroubárnu  
a o značném napětí v tehdejší společnosti vypovídá fakt, že vedení 
závodu je odmítlo pustit do areálu továrny. A tak v přeplněném 
přísálí kulturního domu vyprávěli tito sympatičtí mladí lidé nejen 
o vlastních zážitcích během krvavého zásahu bezpečnostních slo-
žek a o studentské stávce, ale seznámili dychtivé posluchače také 
s  deseti body, jejichž splnění bylo podmínkou ukončení stávky  
i dalších studentských protestů. Trochu nevhodně působilo cho-
vání hlavních představitelů národního výboru, kteří hlasitým ho-
vorem rušili vystoupení mladých hostů, ještě téměř dětí. 
Odvaha, zanícenost a nadšení studentů probudily obdobné vlast-
nosti i u řady přítomných libčických občanů a během několika dní 
v návaznosti na Občanské fórum ve Šroubárně vzniklo OF Libči-
ce nad Vltavou. Sdružovalo lidi, kteří odmítli jen čekat, až se něco 
změní a rozhodli se vlastní iniciativou napomoci běhu libčických 
politických událostí. 
Nebylo by vůbec jednoduché vyjmenovat ty, kteří se aktivně zú-
častňovali schůzek a diskusí v rámci OF a protože nechceme ni-
koho vynechat, raději se tomu vyhneme. Ono to není ani důležité. 
Daleko větší význam má skutečnost, že libčické OF uspořádalo 
několik veřejných diskusních klubů – ten první již 6. 12., kterých 
se zúčastnil vždy plný sál kulturního domu. Padlo zde mnoho 
konkrétních návrhů, připomínek a především dotazů k pozvaným 
hostům, zástupcům koordinačního centra OF v Praze, stávkují-
cím studentům, přijela i poslankyně Národního shromáždění pa-
ní Frýbortová a český historik prof. Brod. Velké nadšení vzbudila 
návštěva Michaela Ko-
cába (viz foto), který se 
v té době intenzivně za-
býval přípravou odsunu 
sovětských okupačních 
vojsk z Československa.
Libčické OF vydávalo 
také svůj Zpravodaj, v 
prosinci 1990 začínají 
vycházet Libčické no-
viny (redaktor Viktor 
Tichý) jako následov-
ník prvorepublikových 
novin stejného jména a 
téměř současně i konku-
renční, první nezávislý 
soukromý „občasník“ 
A.B.A. Jiřího Schmidta.
Po diskusním klubu 1. 
2. 1990 dostaly i politic-
ké události v Libčicích 
rychlý spád. Odstoupil 
předseda MěNV pan 
Trčka a také tři po-
slanci rady požádali na 
veřejném zasedání o 
uvolnění z  funkcí. Teh-
dejší mluvčí OF Libči-

ce JUDr. Schönfeld nabídl doplnění rady občany z tohoto hnutí. 
Dne 22. 2. proběhlo jednání u kulatého stolu, kde byla přijata kan-
didatura Františka Krejzy na funkci předsedy MěNV a kooptace 
tří členů OF do rady města. Byli to: Petra Havlová, Petr Jůza a Ing. 
František Lisý, který zastával i funkci místopředsedy.
Pak už jen zbývalo připravit se na první demokratické volby, kte-
ré se konaly v listopadu 1990. V nich si občané Libčic zvolili 27 
členů městského zastupitelstva, z kterých vzešla devítičlenná rada 
města.
Členové rady byli:
F. Krejza - starosta, Ing. F. Lisý – zástupce starosty, Ing. M. Bolino-
vá – předsedkyně finanční a plánovací komise, JUDr. F. Schönfeld 
– předseda přestupkové komise, P. Jůza – předseda komise život-
ního prostředí a veřejného pořádku, Ing. M. Kropáčková – před-
sedkyně komise sociální, bytové a školské, S. Procházka – před-
seda stavební komise, Ing. Ivan Ulč – předseda komise obchodní, 
místního hospodářství a služeb, J. Nováček – předseda komise pro 
mládež, kulturu a sport. R. Mařík byl předseda kontrolní komise 
bez členství v městské radě.
Dalšími členy zastupitelstva byli zvoleni Ing. P. Bartoš, J. Bě-
lohlávek, J. Dobeš, J. Dufek, P. Havlová, M. Jakš, Ing. J. Gruncl,  
J. Kadlec, J. Koucký, V. Lamich, prof. B. Muchka, J. Ptáček, Ing.  
J. Přibáň, V. Tyban, Ing. V. Urbánek, Ing. M. Václavek, M. Vejbora.
A proč je všechny jmenujeme? Aby jejich jména všem připomně-
la, kdo byl po komunistické diktatuře mezi prvními demokraticky 
zvolenými zástupci občanů našeho města, kteří spolu se svými ná-
sledovníky pro své město mnoho užitečného vykonali. Málokdo 
si dnes vzpomene na Libčice bez vodovodu, plynu a kanalizace, 
s rozbitými prašnými silnicemi plnými děr a výmolů a blátivými 
chodníky po každém dešti. A přece právě takové byly Libčice před 
dvaceti pěti lety.

Milada Kropáčková a František Lisý

LIBČICKÉ POLISTOPADOVÉ UDÁLOSTI ROKU 1989

Zleva: J. Dobeš, S. Boloňský, kolega p. Kocába, M. Kocáb, M. Kropáčková a V. Zikmund.                                                  Foto: Ze soukromého archivu M. Kropáčkové
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SVATOMARTINSKÉ SETKÁNÍ U ŘEKY
Stejně jako každý rok touhle dobou jsme si i letos na náplavce u ře-
ky ulevili od pocitu, že se v poslední době moc brzo stmívá a aspoň 
na chvíli jsme rozehnali tmu plamínky svíček, lampiony a sem tam 
nějakým tím halogenem…
Zpívala Scandula, skauti pomáhali s přípravou a krátkou divadel-
ní hru o sv. Martinovi zahrálo Libčické ochotnické divadlo, tedy 
LOĎ. K zakousnutí roznášeli skauti svatomartinské rohlíčky, které 
pro všechny napekly ženy z Libčického Občanského Spolku. Též 
Losí čaj byl pro četné diváctvo připraven v množství dostatečném. 
Děti mávaly lampiony a dospělí ochotně přispívali do kasičky. Vy-
brala se pěkná částka 3.824 Kč, kterou jsme odeslali na konto Bo-
ženky Hradilkové (www.bozenkasma.cz). Všem, kdo přispěli, moc 
děkujeme! 
Zkrátka idyla v Libčicích – chcete-li alespoň zhlédnutím fotografií 
nasát příjemnou atmosféru, která během akce panovala, navštivte 
http://libcickekrizovatky.cz/?p=2261.                            Marek Coufal

Foto: Hannah Bartíková

Blíží se konec roku a tak chceme nejprve všem popřát pohodové  
a klidné Vánoce. A protože naši nejmenší se na ně těší ze všech nej-
více, chceme jim v Malině to čekání trochu zkrátit. A nejen jim. Ve-
dle Mikulášské chystáme další dvě prosincové akce. V pondělí 15. 
prosince 2014 zveme všechny malé, ale i větší, do libčického evan-
gelického kostela. Tam od 17:00 proběhne malé hudebně-divadel-
ní rozloučení s rokem 2014. Těšit se můžete na vystoupení Malých 
muzikantů, krásné a netradiční vánoční koledy a pohádku v podání 
libčického ochotnického spolku LOĎ. Podrobnější informace na-
jdete včas na plakátech a na webu Maliny www.mcmalina.cz. 
Druhou akci, kterou jsme připravili, bych nazvala skoro již tradič-
ní. Opět se s dětmi vypravíme ozdobit vánoční stromeček pro zví-
řátka. Sraz bude v 15:00 u sokolovny v pondělí 22. 12. 2014. A co  
s sebou? No všechno, co mají ptáčci i zvířátka rádi. Ovoce, zeleninu, 
oříšky buď již navlečené, nebo jehlu a nit přibalte do batůžku. Lo-
ni jsme sice u zdobení trochu zmokli, ale i tak to byla krásná akce. 
Takže nějaký slabší deštík (i když já sama doufám v chumelenici) 
nás nerozhodí. Samozřejmě celou akci potvrdíme na našem webu 
a e-mailem. Pokud vaše e-mailová adresa v našem seznamu chybí  
a vy se chcete také zařadit mezi ty, kterým informace o Malinovém 
dění zasíláme, stačí nám napsat na náš e-mail mcmalina@seznam.
cz a my vás tam přidáme. 
Těšíme se na vás.
Za MC Malina                                                              Julie Menšík Čákiová

TONDA BLÍN OPĚT NA PLOVÁRNĚ
Už je to jisté. Pan Blín má svůj fan klub, který se rozrůstá. 8. 11. 
2014 jsem toho byla svědkem v restauraci na Plovárně, kde jsem 
se zaujetím nasávala dobrou náladu, kterou byl, tentokrát větší sál 
restaurace, naplněn. Známé lidovky vyzývaly k tanci i ke zpěvu,  
k tomu – toto dietáři všech zemí raději nečtěte - fantastické klo-
básky a taliáni, které nelze jinak než zapít kvalitním pivečkem. Jako 
bonus bohatá a vtipná tombola, které vévodila vepřová hlava s jed-
nou nožičkou, kterou si odnesli Zikovi, jejichž stůl, nechápu jak to 
udělal, vyhrál skoro všechno. Česká zábava jak má být.

Hannah Bartíková

Foto: Vojtěch Juda
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V měsíci říjnu a listopadu bylo v naší škole rušno. Velmi zajímavou 
a poučnou akcí byla návštěva zástupců policie ČR, zaměřená na 
prevenci a zvýšení bezpečnosti našich dětí. 23.10. proběhly Pod-
zimní dílny. Rodiče, děti, učitelé a hosté si mohli pochutnat na tra-
diční dýňové polévce, dýňovém moučníku a ostatních dobrotách, 
které připravily kuchařky školní jídelny a ochotné maminky. Také 
v tomto školním roce jsme setkání zaměřili na výrobu dekorací  
z přírodnin a příjemné neformální posezení. Začátkem listopa-
du navštívila školní družina pizzerii Rugantio v Praze, kde si děti 
mohly připravit vlastní pizzu. Tato exkurze je vždy mezi dětmi ob-
líbená. Žáci 2. stupně navštívili v rámci výuky dějepisu Terezín. Na  
1. stupni stále probíhá projekt na podporu čtenářské gramotnosti. 
V těchto měsících také nechybělo kulturní představení. Tentokrát 
žáci 1. stupně navštívili divadlo v Kralupech nad Vltavou. Před-
stavení Čtyřlístek mělo velký úspěch. Celý prosinec bude probíhat  
v naší škole v duchu příprav na Vánoce. Čeká nás mnoho zajíma-
vých akcí, z nichž vyjímáme:
 2. 12.  Beseda s kynology kralupského útulku
 8. 12.  Hurá do opery - návštěva představení ve Státní opeře
11. 12 . Beseda se záchranáři - praktický nácvik
16. 12.  Vánoce u Spejblů - Divadlo Spejbla a Hurvínka
17. 12.  Vánoční koncert v evangelickém kostele 1 - Shalom a ZUŠ 
17. 12.  Vánoční představení v Roztokách u Prahy 
18. 12.  Vánoční besídky v družině
18. 12.  Vánoční dílny na Libčické plovárně (setkání učitelů, rodi-
čů, přátel školy a dětí) a koncert Pražského pouťového orchestru  
a Shalomu
19. 12.  Vánoční besídky ve třídách a v družině 

ZABEZPEČENÍ ŠKOLY
Dne 11. 11. 2014 proběhla v základní škole inspekční činnost 
České školní inspekce ve věci zabezpečení školy.
Cílem tohoto šetření je poskytnout aktuální rámcovou infor-
maci o současném stavu zabezpečení v budovách školských 
zařízení. Inspekce jsou prováděny na školách všech typů. V Zá-
kladní škole Libčice nad Vltavou je dle vyjádření ČSI zabezpe-
čení dostačující a bez závad.                     Mgr. Drahomíra Raveane

Koukejte, co už umíme.                                                                                Foto: Kateřina Štičková
Není brambora jako brambora.                                                                        Foto: Hannah Bartíková

KLUBÍČKO PŘEJE KRÁSNÉ VÁNOCE
Klubíčko se úspěšně překulilo přes říjen a listopad až ke krásné-
mu adventnímu času. V průběhu posledních dvou měsíců jsme 
se věnovali pestrému podzimu. Na procházkách jsme obdivo-
vali, jak krásně umí podzim svými barvičkami vybarvit listy, 
aby je vzápětí jeho kamarád vítr škodolibě poslal k zemi. Zažili 
jsme rána mlhavá, ale i jeden přenádherný červánkový východ 
slunce. Povídali jsme si o tom, jaké poslední plody nám předá-
vá podzimní příroda, která se už pomalu připravuje na zimní 
odpočinek. 
Děti krásně tančí mazurku na známou písničku „Měla babka 
čtyři jabka“ a kromě toho ovládají celou řadu nových říkanek. 
Vyrobily si ježečka, který na bodlinkách nese jablíčko a pár 
lístečků. Dalším jejich výtvarným počinem je strom, na který 
nalepily barevné lístečky. Nezapomněli jsme ani na Halloween, 
a tak jsme s dětmi vydlabali dýni a vyrobili jsme z ní halloween-
skou masku. 
Tím jsme uzavřeli listopad a teď už se naplno věnujeme adven-
tu. Samozřejmě, že nezapomeneme na dlouho očekávaného, 
někdy i obávaného, sv. Mikuláše. Chystáme se na výrobu vá-
nočních ozdůbek a pilně se připravujeme na vánoční besídku. 
Budeme si povídat o významu adventu a Vánoc. O krásném 
čase rozjímání, chystání a očekávání, které k Vánocům neod-
myslitelně patří.

Spolu s dětmi z Klubíčka vám přejeme, abyste při vánočním 
úklidu a shonu stihli myslet také na sebe, abyste svým vánoč-
ním cukrovím osladili svým blízkým život a při zdobení stro-
mečku pomyslně ozdobili i svá srdce klidem, laskavostí a shoví-
vavostí. Vánočně rozzářené dětské oči vás za to určitě odmění.

Iveta Náměstková a Kateřina Štičková
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V září jsme přivítali nové školáčky a prakticky celý měsíc byl věno-
ván adaptaci. Nejtěžší to jistě měly ty děti, které se poprvé ocitly bez 
rodičů. Pro tříleté dítě je to opravdu velká změna. Doposud mělo 
dospělé jen pro sebe, bylo opečováváno a najednou se ocitne mezi 
20 vrstevníky, se kterými je sice legrace a ve třídě je spousta nových 
zajímavých podnětů, ale dítě se musí přizpůsobit. Nové to bylo ale i 
pro „staré mazáky“, kteří již navštěvují MŠ delší dobu. Někteří přešli 
do jiných tříd, některým se změnili kamarádi, a tak na pravidlech sou-
žití se muselo zapracovat ve všech třídách. Kromě toho se všechny 
děti věnovaly poznávání města, jeho historii i různým místním zají-
mavostem.
Říjen nám dopřál krásné „babí léto“. Mohli jsme si naplno užívat po-
bytu venku a vlastním zkoumáním a pozorováním se seznamovat  
s podzimem a jeho charakteristickými rysy. Prostřednictvím vlast-
ních praktických zkušeností si tak děti uvědomovaly rozmanitost  
a krásu přírody a zároveň se učily respektu k ní. V říjnu děti navštívily 
divadlo Lampion na Kladně, kde zhlédly derniéru pohádky „Princez-
na Oslí kůže“. Konec října byl věnován duchům, strašidlům a bubá-
kům při veselém dýňování.
Také listopad začal ve školce pohádkou. Do MŠ přijel divadelní sou-
bor divadla v Dlouhé s úsměvným příběhem o přátelství dvou žabáků 
Kvaka a Žbluňka. Jinak byl listopad i přes příznivé počasí už takovou 
malou vstupenkou do zimy. Děti se sice i nadále věnovaly zkoumání 
podzimní přírody a jejích proměn v souvislosti se změnami ročních 
období, ale jejich pozornost jsme zaměřili i na zvyky, tradice a obyče-
je. Nejvýznamnějším svátkem se v tomto období pro děti stal Svatý 
Martin, kde jeho dobrý skutek již tak trochu symbolizuje nadchá-
zející dobu Vánoc. Děti si vyrobily lampiony a zúčastnily se s nimi  
lampionového průvodu pořádaného sdružením „Malina“. 
A teď už nám začíná advent, který s našimi malými dětmi jistě patří 
k nejhezčím obdobím v roce. Je to měsíc těšení a očekávání. Pro děti 
to bude znamenat spoustu výtvarných a pracovních činností, aby vše 
vyzdobily, ale také připravily drobné dárky. Čeká je řada zajímavých 
akcí a zážitků – veselá mikulášská nadílka, zpívání v kostele, vánoční 
divadelní představení a ve spolupráci se ZUŠ a ZŠ i zpívání u vlastno-
ručně vyrobeného betlému. 
Na poslední jmenovanou akci, která se bude konat 9. 12. 2014 od 
16.00 na zahradě MŠ, bychom rádi pozvali i obyvatele Libčic, kteří 
budou mít chuť si zazpívat a nechat se vtáhnout dětmi do vánoční 
atmosféry.                                                                                 Zdeňka Frantová

JAK SE MAJÍ KULÍŠCI
V říjnu se Kulíšci seznamovali se stromy – samozřejmě osobně. Pětkrát 
svačili pod jiným stromem – pod javorem, dubem, ořešákem, kaštanem 
a bukem. Ten poslední strom si tak oblíbili, že si pod ním postavili pa-
rádní domeček, do kterého si chodí tuze rádi hrát. Občas se domeček 
proměňuje na kavárnu „U zavěšenýho čaje“, to aby se nikdo nezapomněl 
napít. Jinak slouží klidně jako autobus či policejní stanice, anebo oprav-
du jako dům... Na začátku listopadu u domečku přibylo i krmítko pro 
ptáčky.
Kromě domku pod bukem mají Kulíšci v Chýnovském háji ještě oblí-
bený altánek, kde si s Evou vařili čaj z vlastnoručně nasbíraných šípků 
a malinového listí. V jednom vykotlaném stromě můžete najít novou 
kulíškovskou kešku, do které každé dítě doneslo jednu malou hračku.
V lese či na louce vznikla už pěkná řádka výtvarných dílek – tuší rozfou-
kávané obrázky šípkových keřů, malý herbář z nasbíraných listů stromů 
doplněný o pohádky, které děti o stromech samy vymyslely, nedávno 
jsme s dětmi řezali z větví ozvučná dřívka a také jsme si lístečky ozdobili 
papírové lampiony, se kterými pak Kulíšci s rodiči vyrazili na svatomar-
tinský průvod.
Třikrát jsme také s Kulíšky vyrazili i jinam než na naše oblíbená místa  
v Libčicích – 1. 10. jsme byli na svatováclavském výletu na Podmoráň-
ské vyhlídce v Úholičkách, 18. 10. jsme se zúčastnili Slavnosti podzim-
ního listí v Kralupech na Rusavkách a 11. 11. jsme navštívili trojskou 
botanickou zahradu a zázemí lesní školky Tři údolí.
Kdo by si chtěl o některých výletech přečíst podrobněji, může se po-
dívat na naše stránky: http://kulisek.netluk.cz. Koncem listopadu pro- 
běhl také den otevřených „dveří“. Kdo přišel, mohl zažít jeden z našich 
lesních dnů v Chýnovském háji. Kdo to nestihl a rád by se k nám podí-
val, ať se nebojí ozvat – návštěvy jsou u nás vítány. Kateřina Judová

Kulíšci v listí.                                                                                                                   Foto: Václav Zavřel

ZUŠ srdečně zve na svůj vánoční koncert, 
který se bude konat 19. prosince od 17:30 

v místním katolickém kostele sv. Bartoloměje.

VYSTOUPÍ:
Komorní orchestr ZUŠ 

pod taktovkou Viktora Nusla
a žáci se svými sólovými čísly.

USLYŠÍTE:
Skladby J. S. Bacha, H. Purcella 

a světové melodie s vánoční tématikou.

Vánoční koncert ZUŠ
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MLUVME RADĚJI O TOM, CO SE NÁM LÍBÍ…
Ing. Jiří Lain, 42 let, ženatý, otec tří synů, stavař, od roku 2010 zastupitel města a od roku 2014 
náš nový místostarosta.
Jiřího Laina jsem poprvé potkala při přípravách na volby v roce 2010. Od té doby jsem jej měla 
možnost zpovzdálí pozorovat při práci v zastupitelstvu a k mé velké radosti mi pozvolna napl-
ňoval první dojem, který jsem si o něm tenkrát udělala. Je to inteligentní, srozumitelný, prag-
matický, zodpovědný, spolehlivý a trpělivý kolega, který si umí stát za svým, ale zároveň dokáže 
vyslechnout, přijmout a dokonce i rozvíjet rozumný názor druhého. Navíc skvělý táta a sporto-
vec. Tak já vidím našeho nového místostarostu, kterému jsme ve volbách přidělili po starostovi 
druhý nejvyšší počet hlasů, a tak se po právu stává v našem městě mužem číslo dvě. 

Jste libčický rodák? 
Ano, na svět jsem přišel v pražské porodnici, ale od narození bydlím v Libčicích. 
Měli jsme rodinný dům v Letkách, trochu víc ve svahu, než je obvyklé, trochu od-
říznutý od okolí, ale na klidném místě, obklopený zelení, kam jen oko pohlédlo. Po 
vysoké škole jsem nastoupil do zaměstnání v Praze a začal jsem trochu inklinovat  
k hlavnímu městu, ale cítil jsem, že to pro mne moc není. Uvědomoval jsem si, že 
své děti bych raději viděl běhat po libčických stráních, než mezi pražskými paneláky. 
Když jsme pak s přítelkyní, nyní mou manželkou, řešili společné bydlení a rodiče mi 
nabídli možnost rozšíření jejich rodinného domu o další bytovou jednotku, nebylo 
o čem přemýšlet. Pustili jsme se do práce a vybudovali jsme si domov pro záhy se 
rozrůstající rodinu v mém rodném městě.
Pracujete v Kralupech, tak je bydlení v Libčicích pro vás i časově výhodné.
To, že jsem získal zajímavou práci nedaleko bydliště, ještě více umocnilo můj zájem 
zůstat v Libčicích. Neztrácím čas dlouhým cestováním do práce a zpět, a snad každý 
den si tu výhodu uvědomuji. 
Byla to tedy dobrá volba?
Ptáte-li se, zda bych s odstupem času volil jinak, tak na sto procent vím, že to bylo 
správné rozhodnutí a v žádném případě bych neměnil. Sám jsem tu vyrůstal, zapustil 
kořeny, narodily se tu všechny mé děti, žijí tu moji rodiče, rozsáhlé příbuzenstvo  
a přátelé.
Podle psychologů je klidné rodinné zázemí, milovaný partner a jistota pro výchovu 
dětí nejčastějším snem mnoha jejich klientů.
Pokud to tak je, tak patřím k těm šťastným, kteří ten sen žijí. Výborně spolu všichni 
vycházíme, navzájem si pomáháme a podporujeme se, což bylo a je i v dnešní době 
velmi důležité. Navíc tu mám kamarády a vrstevníky, kteří neváhají pomoci a přiložit 
ruku k dílu, když je třeba. Mám vždy s kým a kam jít sportovat, nebo jen tak posedět.
V nedávno publikovaných volebních programech jsme četli plány snad všech sub-
jektů, kteří chtějí usilovat o to, aby byly Libčice hezké místo k žití.
Jak jsem již naznačil, spokojený život vidím především v hezkých vztazích v rodině,  
v přátelích a v dobré práci. Co se týče prostředí, kde žijeme - stále je na čem pracovat. 
V tom se ztotožňuji se svými kolegy a jsem ochoten se v rámci svých možností do 
zlepšení podmínek v našem městě zapojit.
Chodil jste do místní základní školy?
Ano, jsem samozřejmě odchovancem místní školy. V dobách mé školní docházky 
se myslím dosti vzácně uvažovalo o tom, že by děti mohly dojíždět do jiné školy, ať 
už z důvodu studijní specializace jako jsou sportovní či jazykové školy nebo víceletá 
gymnázia či z důvodů lepší dostupnosti pro jejich rodiče. To je myslím trendem až 
dnešní doby, kdy se rodiče rozhodují, co jim a jejich dětem bude dlouhodobě více 
vyhovovat a jakým směrem se orientovat už na základní škole.
Jak jste toto vyřešil u svých dvou starších synů? 
Budete se divit, ale první dva, kterým je dnes 13 a 9 let, do místní školy nechodí.
No to se divím. Jak se to přihodilo? 
Ten nejstarší tady nastoupil regulérně do 1. třídy a vše nasvědčovalo tomu, že to 
bude v pohodě, za což mohla zejména jeho skvělá třídní učitelka. Možná si pama-
tujete na tu nešťastnou dobu, kdy ale těžce vázla komunikace s tehdejším vedením 
školy, jehož metody neodpovídaly představám mnohých rodičů ani učitelů. Spousta 
učitelů dala tenkrát výpověď a my, stejně tak jako řada jiných rodičů, jsme přeřadili 
syna do jiné školy. I když se od té doby situace na naší škole pod současným vedením 
diametrálně změnila k lepšímu, druhý syn nastoupil z čistě praktických důvodů na 
stejnou školu, jako ten starší.
Naštěstí máte doma ještě benjamínka.
Tomu je zatím jeden rok, takže až mu bude šest, budou už jeho bráchové ze základky 

venku. Je tedy velmi pravděpodobné, že ten náš nejmladší zasedne do stejné třídy, 
kde jsem kdysi sedával já.
Máte náročnou práci, velkou rodinu, věnujete se sportu, jste fotbalovým trenérem, 
proč jste k tomu všemu ještě vstoupil na nejistou půdu komunální politiky?
Přivedl mě k tomu před více než čtyřmi lety můj strýc, kterému byla, nebojím se to 
říci, coby váženému občanovi Letek, nabídnuta spolupráce s Liběhradem. Vzhledem 
ke svým četným aktivitám a zájmům však tehdy nabídku nepřijal a namísto toho oslo-
vil mě s tím, že bych jako „starousedlík“, navíc stavař mohl uvažovat o aktivní pod-
poře města, což lze například vstupem do komunální politiky. Svého strýce si velice 
vážím a vím, že jeho názory a myšlenky vycházejí z bohatých životních zkušeností,  
a tudíž mají hlavu i patu.
Tak jste do toho šel?
Ano, ale protože jsem svým založením spíše praktik, než politik, nejdříve jsem pečli-
vě zvažoval, jakým způsobem jsem městu schopen nejlépe prospět.
Jaké tedy bylo resumé?
Došel jsem k názoru, že jsem snad díky svému technickému vzdělání a zkušenostem 
s vedením firmy schopen vnést do „politikaření“ spíše konstruktivního technického 
ducha.
A povedlo se vám to?
To by mohli hodnotit spíše druzí, ale já doufám, že ano, neboť jsem byl poslední 
volební období členem investiční komise, která je, jak známo, důležitým poradním 
orgánem rady města. S plánováním staveb či rekonstrukcí a jejich realizací mám 
bohaté zkušenosti, a tak jsem měl možnost městu něco ze svého oboru nabídnout.
Jak hodnotíte situaci po volbách? Jste spokojený s výsledkem?
Vadí mi, jak lidé často mluví o tom, že jsou s něčím nespokojení, že by to chtělo 
nějakou změnu a že by se něco mělo udělat jinak, místo toho, aby hledali způsob, jak 
se domluvit a pokusit se změny realizovat. Chybí mi vstřícný přístup k partnerovi  
v jednání a potřebná trpělivost ve vyjednávání. Pozitivní změny mohou nastávat po-
zvolna, přirozeným vývojem a hlavně vlastním přičiněním. Člověk je od přírody tvor 
nespokojený, ale otázkou zůstává, do jaké míry si za tu nespokojenost může každý  
z nás sám. Pokud je s tou nespokojeností spojena snaha o zlepšení, tak je to v pořád-
ku, ale v okamžiku, kdy nespokojenost začne ničit své okolí, je to škodlivé a určitě 
to nevede k prospěchu. 
Tak teď nevím. Jste, či nejste spokojený?
S výsledky voleb jsem samozřejmě spokojený, protože se ukázalo, že je v Libčicích 
více občanů, kteří oceňují dobře nastartovaný vývoj našeho města a vidí zlepšení. 
Nakonec to ve volbách vyjádřili svými hlasy a pro nás, kteří jsme je obdrželi, je to 
zavazující. 
A s čím spokojený nejste?
Vlastní situací po volbách už tak nadšený nejsem. Měl jsem představu, že by spolu-
práce s nekoaličními subjekty, které jsou nedílnou součástí zastupitelstva, mohla být 
lepší. Jsem ale optimista, a tudíž věřím, že není všem dnům konec a že se nám přeci 
jen podaří najít společnou řeč. Vím, že nemůžeme mluvit a myslet všichni stejně. Co 
člověk, to názor. To je v pořádku, to nás rozvíjí, obohacuje, to nás směřuje kupředu, 
ale není třeba se navzájem osočovat a osobně urážet. To nás oslabuje, obírá o čas  
a chuť k práci.
To víte, politický boj je politický boj.
Vidíte, a to mě nejvíce zaráží, jak lidi rozděluje tzv. politická příslušnost. V běžném 
životě jsou to správní lidé, sousedé, kamarádi, vážené osobnosti, ale jak se přejde na 
politickou půdu, je tu hned nevraživost, osobní odstup a netolerance. Tím spíše mě 
udivuje, když se tak děje na malém městě, kde by nám všem, bez ohledu na politic-
kou příslušnost, mělo jít o to samé – o prosperující město.
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Moje řeč, ale doufejme, že se situace stabilizuje a budete společně plnit své volební 
plány. Vy dokonce ve funkci neuvolněného místostarosty. Stihnete to při své práci 
a rodině?
Co se týče času – máme ho všichni stejně. Je to jen otázka priorit a jakéhosi časového 
harmonogramu současně s vkladem energie a aktivity. Měl jsem dost času na rozmy-
šlenou, rozhodl jsem se a jsem v tuto chvíli přesvědčen, že jsem se rozhodl správně. 
Čemu se jako místostarosta budete na úřadě věnovat?
Stejně tak jako doposud bude mou hlavní prioritou kvalitně a zodpovědně plnit 
všechny povinnosti zastupitele, ke kterým se teď nově přidají i povinnosti místosta-
rosty. Rád bych i tady uplatnil zkušenosti ze své profese, což je stavebnictví a s tím 
spojené sounáležitosti. Už vím, že mým úkolem bude získávání grantů a dotací. Kro-
mě toho bych rád využil svého vlivu na podporu veškeré sportovní aktivity mládeže, 
protože sám z vlastní zkušenosti vím, jak je sport důležitý pro zdravý vývoj dítěte  
a konec konců i pro život nás dospělých.
Zbyde vám čas i na malé fotbalisty, které trénujete?
Odmala jsem tíhnul ke sportu. Jak byla volná chvilka, hned se šlo s „mičudou“ na 
hřiště. Své mládí mám spojené s místním fotbalovým klubem a díky prvnímu synovi 
jsem se stal i trenérem. Už sedm let se pravidelně věnuji malým fotbalovým nadějím 
a velmi nerad bych se této činnosti, která mi přináší velkou radost, vzdával.
Věřím, že nebudete muset. Vraťme se ale k těm investicím. Slyšela jsem kritiku, že se 
tu pořád staví nějaké chodníky a zbytečně se utrácí peníze?
Já jsem úplně opačného názoru, ale připouštím, že je to dáno mou profesní defor-
mací. Od té doby, co jsem vyšel ze škol, tak pořád jen plánuju, buduju a stavím či 
přestavuji, takže mi vůbec nepřipadá, že by se zrovna v Libčicích nějak moc stavělo. 
Naopak si myslím, že se tak u nás děje v umírněných mantinelech. Nemáme tu žád-
né přehnané megalomanské projekty, žádný neudržitelný rozlet a především žádné 
dluhy. Přitom nestagnujeme, rozrůstáme se pozvolna a citlivě udržujeme pozůstatky 
historie.
Byl jste v minulém volebním období členem investiční komise, takže asi nejlépe 
víte, zda byly dosavadní investice dobře zvolené.
Jsem přesvědčen, že se město Libčice chová jako správný hospodář. Pracuje s tím, co 
má a nepouští se do vizionářských projektů, na které nemá. Naopak, vždy si nechává 
rozumnou rezervu na nepředvídatelné výdaje. Jsem naprosto ztotožněn s postupem, 
že nejdříve je třeba investovat do toho, co je nevyhnutelně potřeba a bez čeho se 
nelze obejít. Pak následují projekty na zvelebení a zušlechtění a v poslední řadě lze 
investovat do záležitostí nadstavbových, bez kterých se klidně obejdeme. Když na ně 
ale zbydou peníze, tak proč je po vzájemné shodě neinvestovat pro radost a potěšení 
všem.
Co tedy patří do té nevyhnutelně potřebné investice naší blízké budoucnosti?
První, co mě při této otázce napadne, je školka resp. rozšíření kapacity stávající bu-
dovy. I když jsou obce a města, které tuto situaci neřeší, u nás se to již řeší. Máme 
Klubíčko, kterým jsme letos naléhavou potřebu vyřešili, ale v budoucnu je rozšíření 
kapacity školky nutné a je to naší prioritou číslo jedna.
A co by mohlo být tím sice zbytným, ale pro radost a potěšení všech?
Jsem hodně ovlivněn sportem a děním kolem něj, takže dle mého názoru by se v Lib-
čicích uplatnila víceúčelová krytá hala. Mohli by ji využívat Sokolové, žáci základní 
školy, ale i naši úspěšní házenkáři, kteří jsou nuceni dojíždět na tréninky do haly  
v Chýni u Prahy. Takovou halu by jistě ocenily všechny libčické sportovní kluby, 
které se zejména v zimním období do stávající sokolovny sotva vejdou a široká veřej-
nost by jistě uvítala možnost sportovního vyžití bez dojíždění.

Není právě toto ten vizionářský projekt, na který nemáme?
Jsem si dobře vědom toho, že vybudování takové haly není malá investice a jsem si 
samozřejmě vědom i náročného provozu takové budovy, ale sportovní hala v Libči-
cích – to je můj sen.
Také máte pocit, že lidi u nás mají větší zájem o sport, než o kulturu?
Nenapadlo mě to srovnávat, ale asi máte pravdu. S kulturou je to v naší obci dosti 
nevyzpytatelné. Sám jsem byl několikrát přímým svědkem toho, že byť i hvězdně 
obsazená produkce měla diváků poskrovnu. Pak je otázkou, zda má vůbec cenu něco 
takového, často nákladného, organizovat. 
Možná je to tím, že máme v dosahu hlavní město, kde je výběr kulturních akcí ne-
přeberný. Proto jsem zastáncem současného trendu, kdy město hojně podporuje 
občanské aktivity, které většinou s návštěvností problémy nemají.
S tím nelze, než souhlasit. Vždy zvednu ruku pro podporu talentované mládeže  
a rodičovské či spolkové aktivity, které potěší jak děti, tak dospělé. Vždy rád podpo-
ruji a velmi oceňuji výsledky žáků naší ZUŠ, kde se pořádají velmi pěkné koncerty, 
u kterých si opět musím ale postesknout nad tím, že v hledišti často zasednou jen 
rodiče a rodinní příslušníci interpretů. 
To je sice pravda, ale naštěstí je jich tolik, že často sedí i na zemi. Říkal jste, že jste 
absolventem bývalé „lidušky“. Na co jste hrál? Nebo ještě hrajete?
Několik let jsem se učil na kytaru. Pak jsem se uchýlil ke sportu a na kytaru sedal 
prach. Teď se kytaře věnuje můj druhorozený syn, tak si někdy zahrajeme spolu.
Jste coby sportovec schopen přijmout porážku?
Každý sportovec chce vyhrávat, ale ne vždy se to daří. Velkou školou pro mne byla 
asijská bojová umění, která jsem studoval a dost dlouho jsem se jim věnoval. Myslím 
si, že právě sportovní prohry dokážou člověka dostatečně posílit. Je důležité umět 
neúspěch přijmout, analyzovat jeho důvody, přiznat si své slabiny a odnést si i z po-
rážky něco pozitivního do budoucnosti. 
Co třeba?
Především poučení se z vlastních chyb, lepší pochopení taktiky soupeře a motivaci 
k lepšímu výkonu. Toto vše lze aplikovat do jakékoli jiné činnosti, životní situace  
i mezilidských vztahů. Sám pro sebe jsem učinil poznání, že ačkoli v srdci zůstávám 
stále bojovným sportovcem, cítím, že se mi pozvolna vytrácí touha po vítězství  
a mnohem více mi záleží na cestě k vytyčenému cíli. 
Snesete se s lidmi, kteří mají opačný názor, než vy? 
Troufám si tvrdit, že nejsem konfliktní typ. Uznávám, že každý má právo na svůj 
názor a klidně může být jiný, než ten můj. Někdy mě dokonce baví mluvit s lidmi, 
kteří jsou schopni rozumně argumentovat a i když se nakonec neshodneme, mohu  
s nimi dál spolupracovat či kamarádit. Horší je to s těmi, kteří nekompromisně pro-
sazují svůj názor, a dokud není po jejich, není s nimi řeč. S takovými se špatně pracuje  
a jejich společnost pak už ani moc nevyhledávám.
Dovedete uznat svou chybu?
Jak se říká „chybovat je lidské“, takže na uznání své chyby nevidím nic špatného. Na-
opak, někdy to může být ten nejlepší odrazový můstek k tomu být lepší a trochu na 
sobě zapracovat.
Umíte čelit kritice?
Nemám patent na rozum a připouštím, že se mohu někdy mýlit. Slušná a konstruk-
tivní kritika je na místě a někdy je přímo nutná k tomu, aby se diskutovalo a nacháze-
la se lepší řešení. S tím nemám problém, ale co nemám rád, je kritika za každou cenu, 
která se více podobá pomluvě. Autor takových výroků obvykle zlomyslně znevažuje 
všechny dobré úmysly a výsledky práce druhých, aniž by sám čímkoli přispěl. Tako-
vý kritik většinou nechce dělat nic jiného, než pošpinit druhého a často je k tomu 
veden nějakou osobní záští. To není dobrý partner ani pro výměnu názorů, protože 
obvykle nechce a není schopen vyslechnout protistranu, a tudíž není schopen jeho 
názorům porozumět.
V pozici místostarosty se stáváte osobou veřejnou a můžete být vystaven nespra-
vedlivé kritice i pomluvám? Jste vy a vaše rodina na to připraveni?
Co se týče rodiny, tu bych do toho nerad zatahoval a nechal ji klidně stranou. Svou 
kandidaturu jsem zvažoval sám a po zralé úvaze jsem přijal i funkci místostarosty. 
Je to čistě mé rozhodnutí a můj postoj. Byl bych velmi zklamaný, kdyby tím moje 
rodina a zejména naše děti jakkoli trpěly.
Co byste vzkázal občanům města? 
Nenazval bych to vzkazem, spíše přáním. Potěšilo by mě, kdybychom se uměli více 
radovat z toho dobrého, co se v našem městě děje a přál bych si, aby si občané uvědo-
mili, že všichni zastupitelé jsou lidé, kteří jsou ochotni se na svůj úkor a ve svém vol-
ném čase věnovat práci pro blaho všech a nesou za své konání velkou zodpovědnost. 
Je prosinec, brzy budou Vánoce a rok s číslem 2015. Jak by zněla vaše novoročenka?
Važme si toho, co máme, hledejme radost a vyžití ve sportu i v kultuře a mluvme 
raději o tom, co se nám líbí, co se nám povedlo a z čeho máme radost.
Děkuji za rozhovor a do své novoročenky pro vás píšu přání všeho nejlepšího doma, 
v práci i ve sportu a úspěšné splnění všech vašich plánů ve funkci místostarosty.                                                                                                        

Hannah Bartíková

Větší část rodiny, chybí jen roční Vojtíšek s maminkou.
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ADVENT A VÁNOCE 
V EVANGELICKÉM KOSTELE
PÁTEK 12. PROSINCE V 17:30 
Ženský komorní sbor Chrpy – benefiční koncert
PONDĚLÍ 15. PROSINCE V 17:00 
Pohádka o Vánoční hvězdě – akce pro děti a jejich rodiče
(Libčické Ochotnické Divadlo LOĎ a MC Malina)
SOBOTA 20. PROSINCE V 17:00
Česká mše vánoční J. J. Ryby – hraje komorní orchestr, 
zpívá Scandula a sólisté
NEDĚLE 21. PROSINCE V 10:00
Vánoční hra dětí z evangelické farnosti
ŠTĚDROVEČERNÍ NEŠPORY 24. PROSINCE V 15:30 
Zpívá Scandula, Betlémské světlo přinesou libčičtí Skauti
BOŽÍ HOD VÁNOČNÍ 25. PROSINCE V 9:00 
Vánoční bohoslužba
STŘEDA 17. PROSINCE V 18:00
Scandula – zpívání v rotundě v Holubicích

VÁNOČNÍ KRABICE OD BOT 
aneb Děti darují dětem k Vánocům 

I letos si vás dovolujeme pozvat k účasti na charitativní akci, která 
má v našem městě už dobrou tradici.
Krásně zabalené a nadepsané krabice od bot s vašimi dárky pro děti
shromažďujeme od 8. do 10. prosince v evangelickém kostele, od-
kud budou hromadně odvezeny do sběrného místa v Praze.
Všem, kteří chtějí udělat radost druhým, předem děkujeme!
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BENEFIČNÍ KONCERT PRO BOŽENKU 

V pátek 12. 12. od 17:30 v evangelickém kostele proběhne koncert 
komorního ženského sboru Chrpy pod vedením Pavly Fendricho-
vé. Možná si někdo vzpomenete na loňský koncert lidových písní 
v překrásných úpravách Zuzany Vlčinské. Letos uslyšíte její úpravy 
adventních písní a koled Čech a Moravy. Sbor bude doprovázet 
kontrabasista Jan Tengler. Výtěžek z dobrovolného vstupného po-
putuje na konto Boženky Hradilkové.
A kdo je Boženka? Boženka Hradilková se narodila předloni se 
spinální muskulární atrofií prvního typu, přičemž na to lékaři při-
šli až po jedenácti měsících jejího života. Od té doby s ní rodiče 
všemožně cvičí a podporují ji, aby se dožila toho, kdy budou lékaři 
umět toto onemocnění léčit. Více o Božence i o SMA si můžete 
přečíst na jejích stránkách: http://www.bozenkasma.cz/.                                                                   

Kateřina Judová

BETLÉMSKÉ SVĚTLO V LIBČICÍCH
Jako každoročně, i letos přivezou skauti do Lib-
čic vánoční Betlémské světlo. Plamínek zapálený 
v místě narození Ježíše Krista, v Betlémě, putu-
je před Vánoci po 25 zemích celého světa již od 
roku 1986. Tato krásná tradice se brzy rozšířila 
a dnes už si bez ní mnoho lidí nedokáže Vánoce 

představit. Betlémské světlo se stalo symbolem přátelství lidí 
dobré vůle, míru a pokoje. Světlo bude dopraveno do České 
republiky z Vídně brněnskými skauty. V sobotu 20. 12. bude 
rozvezeno vlaky po naší vlasti a rozdáváno na mnoha místních 
akcích. Občané Libčic mohou tímto plamínkem zapálit svou 
svíčku na Štědrý den při nešporech v libčickém evangelickém 
kostele.                                                                           Veronika Zemanová

Z loňské benefice.                                                                                                              Foto: Vojtěch Juda
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Ode dne 18. 11. 1909, kdy byl založen Sokol 
Libčice, uplynulo již 105 let. Krásné výročí, kte-
ré jsme po celý rok 2014 oslavovali především 
sportem. Dosažené výsledky všech našich spor-
tovních oddílů včetně výsledků všestrannosti 
svědčí o úspěšné reprezentaci libčického Sokola 
a šíření dobrého jména našeho města. Důkazem 
kvality a obětavosti našich cvičitelů a cvičitelek 

je velký zájem žen a dětí o pravidelné cvičení. Dne 2. 11. 2014 pořádaly 
libčické ženy z všestrannosti maraton v zumbě, který zaznamenal velký 
úspěch a těšil se obrovskou účastí.
Rád bych se podrobněji zmínil o výsledcích všestrannosti, která je mi 
nejbližší. Naši borci zaznamenali v roce 105. výročí založení libčického 
Sokola řadu významných úspěchů. 
Memoriál B. Šupčíka:
4.-5. místo obsadil K. Janda a V. Kraus byl 14. z třiceti závodníků té nej-
vyšší republikové úrovně. Stříbro si odvezl dorostenec V. Vorel.
Velká cena Moravy:
V. Vorel byl mezi dorostenci šestý a muži byli i při neúčasti K. Jandy, který 
měl zlomenou ruku, docela úspěšní. V. Kraus se poprvé umístil mezi nej-
lepšími deseti a vybojoval si 9. místo. T. Krupička byl z osmnácti účast-
níků třináctý.
Župní přebor Jungmannovy župy:
V gymnastické porotě jsme měli 5 rozhodčích, K. Janda byl v běhu na  
100 m čtvrtý, V. Kraus s výkonem 9,80 m vyhrál závod ve vrhu koulí, v do-
rostenském šplhu zvítězil V. Vorel v dorostu, v mužích byl V. Kraus čtvrtý 
a T. Krupička sedmý. K. Janda si odvezl zasloužené stříbro.
Velká cena Prahy, neboli Modřanský Tarzan:
Ze zdravotních důvodů jsme na tento závod mohli vyslat jen dva borce. 
V mužích byl T. Krupička čtrnáctý a v seniorech se J. Novákovi ml. po-
dařilo hned dvakrát překonat osobní rekord a získat bronzovou plaketu 
Tarzana.
Vyšehradský dvojboj v gymnastice:
Ve starších žácích obhájil prvenství M. Tomiška na kruzích i v akrobacii  
a K. Janda po zranění zahájil svou úspěšnou závodní činnost jasným ví-

tězstvím na kruzích i v akrobacii.
Memoriál Jardy Gruncla a sokolů zakládajících:
V dorostu zvítězil V. Vorel, v mužích T. Filip z ŠSK Palestry Praha s časem 
pod 7 sekund. A naši borci? 3. K. Janda, 9. V. Kraus s osobním rekordem 
8,90, 13. T. Krupička s osobním rekordem 12,21. V seniorech zvítězil 
P. Coufal a na 2. místě skončil J. Novák ml. rovněž s osobním rekordem 
12,13. Poprvé se v Libčicích šplhalo na 10 m a i v této disciplíně libčičtí 
závodníci bodovali. Z třinácti závodníků byl 1. Š. Muchka z Mladé Bole-
slavi, 2. K. Janda, 3. P. Valut ze ŠSK Palestra, 8. V. Kraus, 9. V. Vorel, 11. 
senior J. Novák ml. a 13. T. Krupička. Doprovodný závod dětí postavil 
vítěze jak u děvčat tak i u chlapců jen z libčických závodníků. Poprvé se 
závodu zúčastnily i ženy. Ze Sokola Kampa zvítězila M. Moláčková a za ní 
se těsně na 2. místě umístila její talentovaná sestra Natálie.
Velká cena města Písek:
Z 27 borců byl náš K. Janda třetí, V. Kraus s osobním rekordem 8,69 de-
vátý. V seniorech byl J. Novák ml. druhý se svým novým osobním rekor-
dem10,99. Mezi dorostenci vybojoval zlato V. Vorel. 
Všichni naši členové svými dobrými výsledky v jednotlivých oddílech 
dokazují, že činnost našeho Sokola má smysl a svými úspěchy na růz-
ných závodech a soutěžích již mnohokrát potvrdili, že Sokol Libčice není  
pojmem neznámým. 
Závěrem mi ještě dovolte u příležitosti 100. výročí zahájení a 96. výročí 
ukončení 1. světové války vzpomenout na našeho prvního náčelníka Jo-
sefa Kučeru - podpl. ruských legií, druhého náčelníka Josefa Fechtnera, 
který padl 6. září 1914, třetího náčelníka Bohumila Michalce, který polo-
žil život 26. 6. 1915 a ostatní bratry Sokoly, kteří padli v této válce. Kro-
mě nich se naštěstí řada jiných z války vrátila domů a vlila novou energii 
do sokolských řad. Vzpomeňme i na Bogdana Lisého, účastníka vzpoury  
v Boce Kotorské, který se po ukončení 1. světové války stal několikrát ná-
čelníkem libčického Sokola a střídal se s Jaroslavem Grunclem st. a Gus-
tavem Blažkou, nám všem dříve narozeným již dobře známým.
Přejeme všem klidnou dobu bez válek a násilí a hodně štěstí v dalším 
sportovním klání.                                                                                   

Jarda Novák, 
náčelník odboru všestrannosti a vzdělavatel

105. VÝROČÍ ZALOŽENÍ LIBČICKÉHO SOKOLA

Začteme-li se do pravidel slušného chování, zjistíme, že i zdravení 
má svá pravidla. Například obyvatelé velkých domů s mnoha byty 
se často osobně neznají, ale často se potkávají. V těchto případech, 
tedy kdy si nejsme bezpečně jisti, zda se 
známe, zdravíme každého. Platí-li toto pra-
vidlo pro dospělé, tím spíše platí pro děti. 
Je na nás na rodičích, abychom to své děti 
naučili. Pozdrav je nejzákladnějším proje-
vem lidské zdvořilosti, pomáhá navazovat 
kontakty mezi lidmi, kteří se dosud neznají 
a začleňovat se do nové komunity. Nepo-
zdravit je v chování chápáno jako hrubý 
přestupek. Pozdravem zásadně nešetříme  
a při zdravení se snažíme dívat se vzájemně 
do očí.
A co odpověď na pozdrav? V tomto směru 
jsou pravidla slušného chování nesmlouva-
vá. Pozdravit je slušnost, odpovědět na po-
zdrav je povinnost. Často mají lidé problém 
s tím, kdo koho má pozdravit jako první. 
Základní pravidla jsou zcela jasná. Mladší 
zdraví staršího a muž zdraví ženu. Na první 
pohled se to zdá zcela jednoduché, ale situ-
ace se zkomplikuje například v zaměstnání.
Jak je to se zdravením mezi nadřízenými 

a podřízenými? V zaměstnání zdraví ženy svého nadřízeného jako 
první, zejména jsou-li mladší, ale i když jsou stejně staré jako on. 
Je-li však podřízený o hodně starší, než nadřízený, zdraví jako prv-

ní nadřízený. Toto pravidlo také platí, je-li 
podřízeným pracovníkem žena a nemusí 
být zase o tolik starší, než její nadřízený. 
Myslím, že je to správné. Slušnost na cti ni-
komu neubere. Naopak takovému nadříze-
nému přidává morální kredit. 
Stejně jako každé pravidlo má i zásada  
o zdravení mezi mužem a ženou své vý-
jimky. V tomto případě je nutné dodat, že 
velmi mladé dívky a ženy zdraví velmi staré 
muže jako první. Avšak kolik let je „velmi 
starému muži“, to pravidla slušného chová-
ní neříkají. To už je, milé dívky a ženy, na 
vás, abyste to samy posoudily. 
Zvláštní případ nastává ve volné přírodě, 
kdy se potkají lidé, kteří se neznají. V tomto 
případě pozdravit není povinnost, ale zdvo-
řilost, a to zejména potkáme-li se s osobou, 
u které je zřejmé, že potkaná osoba je do-
mácí. V tomto případě se pozdrav považuje 
za vyjádření úcty obyvatelstvu dané oblasti.                                     

Vladimír Urbánek

POZDRAVIT JE SLUŠNOST, ODPOVĚDĚT POVINNOST
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Místní sdružení ODS 
Libčice nad Vltavou 

vám přeje 

příjemné prožití 
adventního období

 a pravou vánoční pohodu.

Koupím pole, louky, zahrady do Kč 60/m2

telefon: 603 442 474 
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